
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte lezer, 

 

 

Wij hebben dieren en dierenwelzijn hoog in het vaandel staan. In het coalitieakkoord 

hebben wij daarom opgenomen dat we dieren erkennen als wezens met een eigen 

intrinsieke waarde. We geven dieren meer ruimte. Dieren zijn medebewoners van onze 

gemeente en we zoeken naar manieren om beter met ze om te gaan en dierenleed te 

verkleinen. 

 

In februari 2022 heeft uw raad de motie ‘borging dierenwelzijn’ van GroenLinks en 

Partij voor de Dieren aangenomen. Deze motie was ingediend naar aanleiding van de 

toen recent opgestelde Nota Dieren. In de motie staan twee verzoeken. Als eerste het 

verzoek om een plan te maken tot monitoring van dierenwelzijn in de gemeente. Het 

tweede verzoek is om de raad hierover jaarlijks te informeren.  

Via deze brief geven wij hier invulling aan door u te informeren over de uitvoering 

van de ambities uit de Nota Dieren en overige ontwikkelingen met betrekking tot 

dierenwelzijn in de gemeente Groningen.  

 

 

Ambities Nota Dieren 

Eind 2021 is de Nota Dieren vastgesteld. In deze nota staan ambities geformuleerd ten 

aanzien van dieren en dierenwelzijn. We vinden het belangrijk om uitvoering te geven 

aan de ambities. Een deel van de ambities is inmiddels uitgevoerd, de overige zijn 

ofwel in behandeling, of staan op de planning. In de bijlage vindt u een overzicht van 

alle ambities en de status van uitvoering. Hierna volgt per ambitie de stand van zaken, 

opgedeeld in respectievelijk de categorieën ‘afgehandeld’, ‘lopend’ en ‘op de 

planning’. 

  

Onderwerp  Reactie motie Borging Dierenwelzijn 

Steller 

 ter informatie 

Anna Schwab 
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Ambities afgehandeld 

 

1 Centraal punt instellen voor meldingen hondenbeten 

Meldingen van bijtincidenten komen binnen bij de gemeente of de politie. Ook 

meldingen van zorgen over (gevaarlijke) honden worden geregistreerd. De 

samenwerking tussen de afdeling handhaving van de gemeente en de politie loopt 

goed. Bij het verhuizen van een gevaarlijke hond naar een andere gemeente wordt de 

nieuwe gemeente ingelicht over deze nieuwe hond.  

Een nieuw meldpunt geeft extra werk en ruis. Een apart meldpunt voor hondenbeten is 

niet nodig. Deze ambitie beschouwen we daarom als afgehandeld. 

 

2  Een aparte pagina toevoegen aan de website van klimaatbestendig Groningen over 

hittestress bij dieren en wat inwoners hiertegen kunnen doen. 

In de zomer van 2022 is voor het eerst een stuk op de website duurzaamgroningen.nl 

geplaatst over hittestress bij dieren. In andere seizoenen staat het stuk ‘verborgen’ op 

de site om dat het dan niet actueel is. Per 1 juni 2023 is de tekst weer zichtbaar 

gemaakt voor deze zomer. 

 

3  Het kennisniveau van hulpverleners vergroten op gebied van dierenmishandeling 

i.r.t. huiselijk geweld 

Aan deze ambitie is invulling gegeven. Stichting Mendoo heeft dit jaar subsidie 

gekregen om te zorgen voor een betere signalering en preventie van huiselijk geweld 

en dierenmishandeling.  
 

4 Een schuilstalregeling opnemen in de bestemmingsplannen 

De schuilstalregeling wordt opgenomen in de gebiedsgerichte uitrol van het 

omgevingsplan. Tussen 2024 en 2029 wordt dit verwerkt in de verschillende vast te 

stellen delen. Het buitengebied gaat rond 2028 in procedure. Tot die tijd kunnen 

schuilstallen op basis van het huidig recht (bestemmingsplan) worden vergund. 

 

5 Beleidskaders vastleggen betreffende het houden van dieren in hertenkampen. 

Per 1 januari 2024 treedt de huis- en hobbydierenlijst1 in werking. Damherten staan 

hier niet op en mogen daarom per 1 januari 2024 niet meer gehouden worden. Er geldt 

een uitsterfbeleid. Wij hebben één hertenkamp in het Boeremapark te Haren. De bok 

in het hertenkamp wordt naar aanleiding van deze beleidswijziging dit jaar 

gesteriliseerd. Het opstellen van beleidskaders is niet meer nodig. 

 

6 Vergunningplicht invoeren voor kleine evenementen met dieren die nu met een 

melding kunnen volstaan. 

De vergunningplicht is ingevoerd. Voor alle evenementen met dieren moet een 

vergunning aangevraagd worden, de APV is hierop aangepast. Het is mogelijk dat na 

invoering van de vergunningplicht nog enkele kleine evenementen met dieren 

plaatsvonden zonder vergunning. Dit komt doordat voor deze evenementen ten tijde 

van het organiseren nog kon worden volstaan met een melding.  

 

 
1 Rijksdienst voor Ondernemend Nederland, “Dieren op de huis- en hobbydierenlijst,” 
https://www.rvo.nl/onderwerpen/dieren-houden/huisdierenlijst#de-huis--en-hobbydierenlijst (geraadpleegd 12 juni 
2023). 
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7 Preventieve maatregelen nemen op zogenaamde “hotspots” om aanrijdingen tussen 

reeën en vervoersmiddelen te voorkomen  

We hebben begin 2022 uitgezocht of er ‘hotspots’ zijn waar veel aanrijdingen met 

reeën plaatsvinden. Er zijn daaruit geen hotspots naar voren gekomen. Preventieve 

maatregelen zijn nu niet nodig. Aanrijdingen met dieren hebben altijd onze aandacht. 

Als er in de toekomst wel hotspots naar voren komen, dan nemen we passende 

maatregelen. Dit geldt overigens ook voor andere diersoorten.  

Overigens is het reeënbeheerplan van de Faunabeheereenheid al enige tijd ingetrokken 

omdat niet kon worden aangetoond dat afschot van reeën essentieel is voor de 

verkeersveiligheid.  

 

8 Elke waterpartij passeerbaar maken voor fauna. 

Bij aanpassingen aan kades en oevers wordt rekening gehouden met de passerbaarheid 

voor fauna. We onderzoeken de mogelijkheid om waterkanten (vaker) ‘graversproof’ 

te maken. Immers, als overlast van gravende dieren voorkomen kan worden zijn er 

ook geen maatregelen nodig om deze dieren te weren.   

 

9 Pilot starten om een duiventil te plaatsen in het Stadspark 

De duiventil was een middel om preventief en diervriendelijk de populatie duiven in 

de gemeente in te perken. In plaats van een duiventil methode is inmiddels gekozen 

voor een ‘duivenpil’methode. Op een aantal locaties in de stad waar veel duiven 

samenkomen, wordt gevoerd met maïs met een coating. In de coating zit een medicijn 

dat als bijwerking heeft dat duiven eieren leggen die niet uitkomen. Hiermee wordt 

invulling gegeven aan de ambitie om diervriendelijk en preventief de populatie 

stadsduiven te verkleinen. 

 

10 De vestiging of uitbreiding van megastallen of niet-grondgebonden veehouderij 

binnen haar grenzen voorkomen. 

In de bestemmingsplannen is al opgenomen dat vestiging of uitbreiding van 

megastallen of niet-grondgebonden veehouderij niet mogelijk is. Er zijn geen 

vervolgacties nodig. Deze ambitie was al vervuld. 

 

11 Een verbod instellen op het verkopen van dieren middels markten 

Naar aanleiding van de motie ‘bepaald geen warm bad’ hebben we onderzocht of de 

verkoop van levende kreeften op markten verboden kan worden. Dit is vooralsnog niet 

haalbaar. De aangenomen motie kan niet tot uitvoer worden gebracht. We zoeken naar 

een andere manier om de consumptie van levend gekookte kreeften te ontmoedigen.  

Het is onwaarschijnlijk dat de verkoop van dieren middels markten wel verboden kan 

worden. Deze ambitie kan niet worden uitgevoerd en beschouwen we daarom als 

afgehandeld. 

 

12 Inwoners informeren over het chippen van huisdieren 

Naar aanleiding van de chipactie in juni van de Dierenambulance is er een artikel 

geschreven en onder de aandacht gebracht bij onze inwoners via de gangbare 

mediakanalen. 

 

 

Ambities lopend 

 

1 Algemene ontheffing dierenambulance voor busbaan en parkeren 
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Het rijden op de busbaan door de dierenambulance wordt al heel lang gedoogd, maar 

liever zorgen we voor een ontheffing. We hebben vastgesteld dat het mogelijk is om 

een ontheffing voor het rijden op de busbaan af te geven en zijn bezig met deze 

formalisatie. De parkeervergunning is iets lastiger, we zoeken nu naar het best 

passende product om parkeren van dierenambulance  
 

2 Voorlichting geven aan hondeneigenaren over de algemene opruimplicht en dit 

stimuleren 

De afdeling communicatie beraadt zich op een werkwijze om dit zo goed mogelijk aan 

te pakken. Binnenkort is hier een overleg over. 

 

3 Alle gecontracteerde zorgboerderijen hebben het keurmerk kwaliteit laat je zien 

De eerste mogelijkheid om in nieuwe contracten het keurmerk ‘kwaliteit laat je zien’ 

als voorwaarde op te nemen, is bij de volgende aanbestedingsronde in 2027. De kans 

is groot dat een aantal van de huidige gecontracteerde zorgboerderijen hier niet aan 

kan voldoen. Hiervoor is verder onderzoek nodig.  

 

4 Voorlichting verschaffen over de aanschaf en verzorging van dieren 

De afdeling communicatie is bezig hier invulling aan te geven. Daarnaast gaat ‘Hond 

op school’ in het schooljaar 2023-2024 op 12 basisscholen lessen verzorgen in groep 3 

over de omgang met een hond. Het doel is om kinderen spelenderwijs bewust te 

maken van de leefwereld van de hond. En om zo, door een hond beter te begrijpen, 

(bijt)incidenten te voorkomen. 

 

 

Ambities op de planning 

 

1 Vergoedingen van dierondersteunde interventies koppelen aan professionele 

organisaties 

Een dier-ondersteunde interventie is een activiteit, therapie, coaching of educatief 

programma, waarbij dieren bewust worden ingezet om een positief therapeutisch 

effect op mensen teweeg te brengen. Dat kan op het gebied van gezondheid zijn, maar 

ook voor onderwijs en persoonlijke dienstverlening. Er is met betrekking tot deze 

ambitie nog geen actie ondernomen. Dit staat op de planning voor 2024. 

 

2 Dierenwelzijn als criterium meenemen in het programma van eisen bij inhuur van 

derden voor beheer 

Er is met betrekking tot deze ambitie nog geen actie ondernomen. Dit staat op de 

planning voor 2024. 

 

3 De kennis van inwoners vergroten over hulpbehoevende dieren. 

Er is met betrekking tot deze ambitie nog geen actie ondernomen. Dit staat op de 

planning voor 2024. 

 

4  Een vuurwerkvrije zone instellen in de omgeving van alle kinderboerderijen.  

Het afsteken van vuurwerk is verboden, met uitzondering van de periode 31 december 

18:00 uur tot 1 januari 02:00 uur. In een vuurwerkvrije zone geldt ook binnen die 8 

uur een vuurwerkverbod. 

Er zijn inmiddels 11 vuurwerkvrije zones ingesteld in de gemeente, waaronder rond de 

kinderboerderijen Stadspark en de Eelderbaan. Onderzocht wordt of ook rond andere 
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kinderboerderijen zoals Mikkelhorst, Beestenborg en Minerva een vuurwerkvrije zone 

ingesteld kan worden. De uitwerking staat op de planning voor 2024. Hoe meer 

vuurwerkvrije zones, hoe meer handhaving er nodig is. We zijn daarom terughoudend 

in het uitbreiden van het aantal vuurwerkvrije zones.  

 

5 Preventief plan schrijven om de oorzaken van de meestvoorkomende plaagdieren 

aan te pakken. 

We spreken niet langer van plaagdieren, maar van mens-dier conflicten. Het schrijven 

van een beleidsstuk over de aanpak van conflicten tussen mens en dier staat op de 

planning voor 2023. 

  

6  Het verminderen van het dierlijke voedingspatroon 

Bedoeld wordt het verminderen van de consumptie van dierlijke eiwitten in 

gemeentelijke catering. Hieraan wordt momenteel gewerkt. Het doel is om de 

verhouding dierlijke eiwitten:plantaardige eiwitten in onze eigen catering van 60:40 

naar 40:60 te brengen. Dit is onderdeel van de voedselagenda, het staat voor eind 2023 

op de planning maar loopt iets achter.  

 

Overige zaken dierenwelzijn 

Naast de ambities uit de nota dieren zijn we ook op andere vlakken bezig met (het 

welzijn van) dieren. Hieronder en paar belangrijke onderwerpen: 

 

1. Verbod op afschot in het kader van jacht schadebestrijding en beheer 

Er is een collegebesluit genomen. Op onze gronden staan we afschot van dieren in 

principe niet meer toe. De pachtovereenkomsten zijn hierop aangepast. Naast jacht 

zijn nu ook schadebestrijding en beheer zijn niet meer toegestaan op gemeentegrond. 

 

2. Nadere Regels kinderboerderijen 

Het proces van subsidieaanvragen voor kinderboerderijen wordt dit jaar herzien. 

Daarvoor worden ook nadere regels opgesteld. Het streven is hierbij dat alle 

kinderboerderijen voldoen aan het keurmerk VSKBN2, dat er een vakbekwaam 

beheerder aanwezig is en dat de vijf vrijheden van het Brambell Committee worden 

nageleefd.  

Naar aanleiding van een motie uit november 2022 is toegezegd dat we gaan 

onderzoeken of het haalbaar is om kinderboerderijen te verplichten te voldoen aan het 

kinderboerderijenbesluit. De terugkoppeling hiervan staat voor het vierde kwartaal van 

2023 op de planning. 

 

3. Dieren in de spotlights via communicatiekanalen 

Om de maand brengen we een van de dierlijke bewoners van onze gemeente onder de 

aandacht. Dit doen we door een positief en informatief stukje te plaatsen op sociale 

media, in de gezinsbode, op de website en intranet. Het zijn afwisselend dieren waar 

mensen meer of minder affiniteit mee hebben.  

 

4. Certificering dierplaagbeheersers 

De medewerkers van de afdeling dierplaagbeheersing zijn sinds oktober 2022 

gecertificeerd voor Integrated Pest Management3. Deze methode gaat uit van het 

 
2 Vereniging Stads- en kinderboerderijen Nederland, https://www.vskbn.nl/ (geraadpleegd 12 juni 2023). 
3 Rijksdienst voor Ondernemend Nederland, “Knaagdierbeheersing (IPM),” 
https://www.rvo.nl/onderwerpen/bestrijdingsmiddelen/knaagdierbeheersing (geraadpleegd 12 juni 2023). 
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allereerst voorkomen,  en dan het preventief aanpakken van overlast. Pas wanneer 

niets helpt wordt, uitsluitend door gecertificeerde medewerkers, over gegaan op het 

doden van dieren. Dit gebeurt op een zo vriendelijk mogelijke manier. 

 

5. (Water)vogels voeren 

In gezamenlijkheid werken collega’s van programma afval en circulariteit, 

stadsprogramma, dierplaagbeheersing en communicatie aan het terugdringen van het 

dumpen van etensresten in de openbare ruimte. Hierbij zetten we in op preventie en 

bewustwording. Het voeren van watervogels is niet verboden, het dumpen van grote 

hoeveelheden etensresten (afval) wel. Het doel is dat mensen minder eten aan vogels 

voeren wat de gezondheid van vogels ten goede komt.  

 

6. Natuurvriendelijk isoleren 

Bij werkzaamheden aan gemeentelijke gebouwen houden we ons aan de Wet 

natuurbescherming. We voorkomen dat beschermde dieren worden gedood en zorgen 

voor nieuwe verblijfplaatsen. Geïnitieerd vanuit het Rijk zijn we bezig met 

implementatie van het isolatieprogramma. Eigenaren van koopwoningen met weinig 

geld komen hiervoor in aanmerking, waardoor zij hun woning kunnen isoleren. 

Bedrijven die aangesloten zijn bij het isolatieprogramma verplichten wij tot een 

training ‘natuurvrij isoleren’ zodat zij voldoen aan de wettelijke regels.  

 

7. Cursus wespennesten verplaatsen 

Het nieuwe beleid ten aanzien van wespen is dat we nesten waar mogelijk laten 

hangen en als dat niet kan wordt waar mogelijk het nesten verplaatst. De medewerkers 

van onze afdeling dierplaagbeheersing volgen deze zomer een cursus wespennesten 

verplaatsen zodat zij dat voortaan zelf kunnen. Tot op heden voert de wespenstichting 

deze werkzaamheden uit. 

 

Vervolg 

We informeren u in 2024 wederom per brief over de stand van zaken met betrekking 

tot de uitvoering van de ambities uit de Nota Dieren en overige zaken die raken aan 

dierenwelzijn.   

 

 

Wij vertrouwen erop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd. 

 

 

 

Met vriendelijke groet, 

burgemeester en wethouders van Groningen, 

 

 

 

 

burgemeester,    locosecretaris, 

Koen Schuiling   Bert Popken  

 

 

Deze brief is elektronisch aangemaakt en daarom niet ondertekend. 

 


